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03 december 2021 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Kan Naalakkersuisut gøre rede for planer for Qaanaaqs bygd Qeqertat? 

2. Kan Naalakkersuisut gøre rede for planer om vandforsyning i Qeqertat?  

3. Har Naalakkersuisut planer om at etablere teletrafik til Qeqertat? 

4. Har Naalakkersuisut planer om helikopterbeflyvning af Qeqertat, som ikke har været en 

mulighed i de sidste år? 

5. Hvilke forhindringer har Naalakkersuisut for at kunne give Qeqertat en bygdestatus? 

 (Medlem af Inatsisartut Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Jeg begrunder mine spørgsmål med, at der i de senere år har været byggerier i Qeqertat, men 

borgerne mangler status for disse. Ligeledes ønsker jeg en redegørelse om hvorfor etablering af 

vandforsyning stadigvæk ikke er kommet i gang, ligesom jeg ønsker oplysninger om 

teleforbindelser til Qeqertat, idet Iridium er den eneste mulighed for kontakt til omverdenen, 

hvorfor jeg ønsker at få oplyst om dette vil fortsætte i de kommende år. 

 

Ligeledes har man indstillet helikopterbeflyvningen i over 10 år nu, hvilket stiller borgerne i en 

dårlig situation, ligesom post og pakker ikke transporteres på en tilfredsstillende måde.  

 

Ud over mine førnævnte begrundelser kan jeg oplyse, at der gennem de senere år har været 

udvikling og jeg kan forestille mig at dette vil fortsætte, idet stedet har store fiskerressourcer, 

ligesom borgerne også ønsker at være med til at udvikle bygden. 

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


